

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ န့ၣ်ညါလံၤနီၤ



၂၀၁၅ န့ၣ် တၢ်ယုထၢ အခါန့ၣ် လၢပုၤဟ့ၣ် တၢ်ဖးန့ၣ် တဖၣ်အကျါ၊ ပုၤ ၇၀ မျးကယၢယၢ်ယၢ် ဟ့ၣ်တၢ်ဖးလီၤ.

၂၀၂၀ န့ၣ် တၢ်ယုထၢလၢအကယဲန့ၣ်၊ ပုၤသးစၢ်လၢအသးပုၤထီၣ် (၁၈) န့ၣ် ဒီးအဖီခိၣ် လၢအကယုၣ်တၢ်ဖး အခိၣ်ထံးကတၢၢ်တၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ် (၅) ကကွၢ်ယၢ်ယၢ် န့ၣ်လီၤ.



ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယုထၢခိၣ်မၤရွၢၣ်



မ့ၢ်နမံၤပၣ်လၢ ပုၤ ဟ့ၣ်တၢ်ဖးအစရီၤပုၤ ကစီဒီနီၤ?

မဲၤစာရင်းမှာ သင်အမည်ပါဝင်မှသာ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မဲပေးပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးရအောင် မဲစာရင်းကပ်ထားကြေညာချိန်မှာ သင့်နာမည် ပါ/မပါစစ်ဆေးပါ။ အကယ်၍ သင်ဟာ ပြည်ပရောက် ရှိနေပါက အွန်လိုင်းမှ တစ်ဆင့်စစ်ဆေးနိုင်ပါတယ်။ မျက်ခြေမပြတ် စောင့်ကြည့်ဖို့ တော့လိုမယ်နော်။

လၢ COVID-19 အယိန့ၣ်, မိနတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးန့ၣ် သုတလီၤမၤတၢ်ဂ့ၤ. လူပိၣ်မၤထွဲ ဆူၣ်ချွဲးဒီးတၢ်လိၣ်ခိၣ်လိၣ်ကွဲးကိတိၣ်ဝဲၤ ကျီၤဒိၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးတဖၣ်တက့ၢ်. လၢနနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်နဲဒီး ပုၤဂ့ၤပုၤဂ့ၤအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချွဲးဂီၢ် ပလီၢ်န့ၣ်သး အိၣ်ဘၣ်အိၣ်ဘၢဂ့ၤဂ့ၤ ဒီးလဲၤသမံၤသမိးကွၢ် မ့ၢ်နမံၤပၣ်တပၣ်တက့ၢ်.

ဆူပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးဖိခဲလၢၣ်ခဲလၢၣ်အိၣ်. . . တၢ်လၢယအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ဒီးမၤလိၣ်ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးဖိခဲ လၢၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် “လဲၤသမံၤသမိးကွၢ် မ့ၢ်နမံၤပၣ်တပၣ် လၢပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပုၤတက့ၢ်. မၤလီၤတၢ်ဒိးသိးနမံၤကပၣ် တက့ၢ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်သုတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တမံၤလီၤ.”

အူလးသု ပုၤပၤလီၢ်ဆူၣ်နီၤ, ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယုထၢခိၣ်မၤရွၢၣ်



COVID-19

တၢ်အိၣ်လၢခိၣ်ပယၢတဖၣ်န့ၣ်လုၢ်ပုၤဒိၣ်ဝဲဒိၣ်မၤလီၤ. ပၣ်ဒိၣ်ပးကဲပုၤမၤသကိးတၢ်ဖးန့ၣ်တဖၣ်တက့ၢ်. ပၣ်ဒိၣ်ပးကဲစ့ၢ်ကိးနနီၣ် ကစၢ်ဒၣ်နဲတက့ၢ်. လူပိၣ်မၤထွဲတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချွဲးဒီးတၢ်လိၣ်ခိၣ်လိၣ် ကွဲးကိတိၣ်ဝဲၤကျီၤဒိၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖး တဖၣ်တက့ၢ်.

- သ့စီန့ၣ်ခဲအံၤ ခဲအံၤတက့ၢ်.
- ကးဘၢယၢ်နနီၣ်ဒီးတးခိၣ်ဘၣ်ဘၢတၢ် ဖဲန့ၣ်ကဆဲးဒီးကူးအခါတက့ၢ်.
- တဘၣ်ထိးလီၤဖိၣ်လီၤ နမံၣ်သၣ်တဂ့ၢ်.
- တဘၣ်ဟံးစုကွၢ်မဲၣ်လိၣ်သးတဂ့ၢ်.
- အိၣ်စီၤစုၤလိၣ်သးတက့ၢ်.
- ထီထီၣ်ယၢ်နီၣ်ကျါၣ်ဘၢ နီၣ်ဒီးတးခိၣ်တက့ၢ်.

- 👍 ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယုထၢခိၣ်မၤရွၢၣ် အ Facebook link - <https://www.facebook.com/uecmyanmar>
- 🌐 ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယုထၢခိၣ်မၤရွၢၣ် အ Website link - <https://uec.gov.mm>



မိပလဲၤသမံၤသမိးကွၢ်ခဲအံၤတက့ၢ်

၂၀၂၀ န့ၣ် လီၤလူၤလံၤထီၣ် (၂၅) သီ တုၤလၢ လါအိကူးထီၣ် (၇) သီ အတီၢ်ပုၤန့ၣ် လဲၤဆူ လီၢ်ကတဲၤ/ဒုသဝီ ကရူၢ် တၢ်ယုထၢခိၣ်မၤရွၢၣ်ဒု အဝဲၤဒး ဒီးသမံၤသမိးကွၢ်တက့ၢ်.

#မ့ၢ်နမံၤပၣ်တပၣ်န့ၣ် သမံၤသမိးကွၢ်တက့ၢ်.



အပတီၢ် ၁

ဖဲပှၤဘီးဘၣ်ညါရၢလီၤပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤဒီးကျးလီၤအိၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, လဲၤသဲသဲမိးကွၢ်မ့ၢ်နမံၤပၣ်, တပၣ်တက့ၢ်. ယုၤညါဆိပံၤစၢၤ မ့ၢ်ပှၤကဘီးဘၣ်ညါရၢလီၤ ပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤ ဒီးကျးလီၤအိၤဖဲ နလီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ် တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုအဝဲၤဒီး အပူၤမ့ၢ်နမံၤသီ အဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ်တက့ၢ်



အပတီၢ် ၂

နမံၤမ့ၢ်ပၣ်လၢပှၤပှၤပှၤပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ်ဒီး လၢနဂီၢ် တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးဆူၣ် ၂၀၂၀န့ၣ်တၢ်ယုၤထီၣ် အိၣ်ကတီၢ်ပၣ်စၢၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တီၢ်နီၣ် - လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ် တၢ်လၢဘၣ်မၤပှၤထီၣ်, တၢ်လၢဘၣ်ဘီၣ်ဘီၣ် ဒီးတၢ်လၢဘၣ်ထူးသံကွဲၣ်တဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်မၤပိၣ်ထွဲဒ်အပတီၢ်(၃)ပၣ်ဖျါဝဲ အသီးတက့ၢ်.



အပတီၢ် ၃

လၢတၢ်ဘီၣ်ဘီၣ်, တၢ်မၤပှၤ ဒီးတၢ်ထူးသံကွဲၣ်အဂီၢ်နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးပတံၣ်ထီၣ်န့ၣ်, နပတံၣ်ထီၣ်သ့ဒၣ် ဒ်တၢ်ပၣ်ပနီၣ် လဲၣ်ပတံၣ်ထီၣ်ကျဲၤအိၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ.

- နမံၤမ့ၢ်တပၣ်လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ် လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် - (၃)
- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျီၤဘၣ်ယးဒီးနၤတဖၣ်မ့ၢ်ကမၣ်, မ့ၢ်တလၢပှၤဘၣ်န့ၣ် လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် - (၄-၈)
- ပှၤတဂၤဂၤမ့ၢ်တကြးပၣ်ယုၤလၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤဘၣ်န့ၣ် လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် - (၄)

နဘၣ်မၤပှၤထီၣ် လဲၣ်ပတံၣ်ထီၣ်ကျဲၤဂီၢ် လၢအဘၣ်ထွဲဝဲၤ နဘၣ်ပတံၣ်ထီၣ်အိၤဆူၣ်လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ်တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုအဝဲၤဒီး ဖဲပှၤဘီးဘၣ်ညါရၢလီၤပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤဝဲ (၁၄) သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ် ပၣ်ယုၤဝဲဒီး တၢ်ပၣ်ပနီၣ် ထံဖီတီၢ်ဖီ လဲၣ်ဒိ ဒီးလဲၣ်အုၣ်သး လၢလီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ် လၢနအိၣ်နဆိး အပူၤတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. နတဘၣ်ဟ့ၣ်အပှၤကလဲၤဘၣ်.

- တၢ်လီၤလၢနအိၣ်ဆိးနဲန့ၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်လီၤလၢ နအိၣ်နဆိးထီၣ်အိၣ်အလီၤဘၣ်ဒီး မ့ၢ် တၢ်လီၤလၢ နအိၣ်နဆိးဖဲန့ၣ် အါန့ၢ် (၉၀)သီအယီၤ နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဟ့ၣ်တၢ်ဖးဖဲန့ၣ်, န့ၣ် လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၃-က) တဘၣ်စဲၤခဲန့ၢ် (၃၀) သီ, တချးလၢတၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုအဝဲၤဒီး.



အပတီၢ် ၄

နကဘၣ်လဲၤသံကွဲၣ်သံဒီးလီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ်ခိၣ်မချ့ၣ်အတၢ်ဆၢတဲၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်လၢနပတံၣ် ထီၣ်တဖၣ်ဖဲ နပတံၣ်ထီၣ်တၢ်ဝဲအလီၤခဲ(၇)သီန့ၣ်လီၤ.



အပတီၢ် ၅

ဘၣ်ယးတၢ်ဆၢတဲၣ်န့ၣ်နသးမ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးနဘၣ်ပတံၣ်ထီၣ်လဲၣ်သံကွဲၣ်ကညး ဆူၣ်တီၢ်ဆၢတဲၣ်တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ် ဖဲ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်လဲၣ်တၢ်ဒူးသ့ညါကျဲၤအမ့ၢ်နံၤ (၃)သီ အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ဆၢခိၣ်မချ့ၣ်ဒုကဆၢတဲၣ်န့ၢ်လၢ အဆိအချ့န့ၣ်လီၤ.



တၢ်သံကွၢ် ၁

ယမံၤမ့ၢ်နီၣ်တီၢ်လီၤ. ယပၢ်အမံၤ န့ၣ်တပၣ်လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤဘၣ်. ယကဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်.

တၢ်ဖိးဆါ

ပှၤလၢအဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ် အမံၤမ့ၢ်တပၣ်လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤ ဘၣ်ဒီး ကဘၣ်မၤပှၤလဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၃) ဝဲပတံၣ်ထီၣ် ဆူၣ်လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ် တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒု အအိၣ်ဖဲ တၢ်ဘီးဘၣ်ညါ ရၢလီၤပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤဝဲ (၁၄) သီ အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. အလီၤအိၣ်လၢ နကဘၣ်ဒူးန့ၣ်ဖျါထီၣ် လဲၣ်တီၢ်လဲၣ်မိ လၢအဘၣ်ယးဒီးနပတံၣ်တဖၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ် ၂

ယမံၤမ့ၢ်စီၤသူလီၤ. လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ် ယဂ့ၢ်ယကျီၤသ့ၣ်တဖၣ် ကမၣ်လီၤ. ယကဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်.



တၢ်ဖိးဆါ

လၢပှၤ ဟ့ၣ် တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ် ပမံၤဒီးပဂ့ၢ်ပကျီၤသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ကမၣ် ဒီးတလၢတပှၤဘၣ်န့ၣ်, ပဘၣ်မၤ ပှၤလဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၄-၈)ဝဲပတံၣ်ထီၣ် အိၤဆူၣ် လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ်တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒု အိၣ်ဖဲတၢ်ဘီးဘၣ်ညါ ရၢလီၤပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤဝဲ (၁၄) သီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယမံၤမ့ၢ်နီၣ်ဝါဝါလီၤ. လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ်ယထီၣ်ပှၤတဂၤလၢအမံၤတကြးပၣ်တဂၤန့ၣ်အမံၤပၣ်ဝဲလီၤ. ယကဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်.

တၢ်သံကွၢ် ၃



တၢ်ဖိးဆါ

ပှၤတဂၤလၢအမံၤတကြးပၣ်ဝဲဘၣ် ဒီးအမံၤမ့ၢ်ပၣ်ယုၤန့ၣ် ပဘၣ်မၤပှၤလဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၄) ဝဲပတံၣ်ထီၣ်ဆူၣ်လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ် တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ် ဒုအအိၣ် ဖဲတၢ်ဘီးဘၣ်ညါရၢလီၤပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤဝဲ (၁၄)သီ အတီၢ် ပူၤလီၤ. ကဘၣ်ပၣ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျီၤလၢ တၢ်ဂ့ၢ်လီၤအိၤ ဒီး လဲၣ်တီၢ်လဲၣ်မိ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ် ၄

ယမံၤမ့ၢ်နီၣ်ကဝီၤလီၤ. ၂၀၂၀န့ၣ်လီၤယုၤန့ၣ် ယသးကပှၤထီၣ် (၁၈)န့ၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်တၢ်ဖးဆူၣ်တၢ်ယုၤထီၣ် လၢအကတဲၣ်န့ၣ်ကန့ၢ်မိ.



တၢ်ဖိးဆါ

နမ့ၢ် ပှၤတဂၤလၢ အဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤန့ၣ်, နမံၤကဘၣ်ပၣ်လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤ လီၤ. နကဘၣ်လဲၤ သမံၤမိးကွၢ် မ့ၢ်နမံၤပၣ်လၢပှၤဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤပူၤလၢတၢ် ဘီးဘၣ်ညါ ရၢလီၤဒီးကျးလီၤအိၤ လၢလီၤကဝီၤ/ဒုသဝီ ကရူၢ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒု ဝဲၤဒီးပူၤမိ. နမံၤမ့ၢ်တပၣ်ယုၤ ဘၣ်ဒီးယန့ၢ် လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၃) ဝဲမၤပှၤအိၤဒီး ပတံၣ်ထီၣ်အိၤဆူၣ် လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ် တၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒု အိၣ်အဆၢကတီၢ် ဖဲတၢ်ဘီးဘၣ်ညါရၢလီၤပှၤ ဟ့ၣ်တၢ်ဖးစရီၤဝဲ (၁၄) သီအတီၢ်ပူၤတက့ၢ်

တၢ်သံကွၢ် ၅

ယၤ,ယမံၤမ့ၢ်နီၣ်ဖီဖီလီၤ. ပမ့ၢ်လဲၤအိၣ်လၢတၢ်လီၤအဂၤတတီၢ်လၢအတမ့ၢ် ပတၢ် အိၣ်တၢ်ဆိးထီၣ်အိၣ်အလီၤဘၣ်, ဒီးဖဲတၢ်ယုၤထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုအဝဲၤဒီး ပကျဲၤကျဲၤဆူၣ် ပတၢ်အိၣ် တၢ်ဆိး အလီၤဒီးဟ့ၣ်တၢ်ဖးမ့ၢ်တတုၤဘၣ် န့ၣ်ပကဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်.



တၢ်ဖိးဆါ

တၢ်လီၤလၢနအိၣ်ခဲအံၤန့ၣ်, နမ့ၢ်အိၣ်ဖဲန့ၣ်အါန့ၢ် (၉၀) သီလဲၣ်ဒီး နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဟ့ၣ် တၢ်ဖး ဖဲတၢ်လီၤလၢနတုၤအိၣ်အလီၤန့ၣ် နကဘၣ် မၤပှၤထီၣ် လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၃-က) ဒီးပတံၣ်ထီၣ်အိၤဆူၣ် လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီ ကရူၢ်တၢ်ယုထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုအိၣ် ဖဲန့ၣ်အိၣ် တၢ် လီၤန့ၣ်လီၤ. အလီၤအိၣ်လၢ နကဘၣ်မၤပှၤတၢ်အုၣ်သး လၢလဲၣ်တဖၣ်အံၤလီၤ. (၁) တၢ်အုၣ်သးလၢနခိၣ်န့ၣ် (ပဒိၣ်ပှၤမၤတၢ်ဖီ) ဒီပန့ၣ်ကစၢ် (တၢ်ဖိးတၢ်မၤကစၢ်/ တၢ်ဖိးတၢ်မၤ ပှၤဘၣ်မူ ဘၣ်ဒါခၢၣ်စး)အိၣ် (၂)တၢ်အုၣ်သးလၢ လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီကရူၢ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒု ဘၣ်ယးတၢ်လီၤလၢနအိၣ် ခဲအံၤန့ၣ်, နအိၣ်တုၤလဲၣ် အါန့ၢ် (၉၀)သီလဲၣ်. နဘၣ်ယုၤန့ၣ်လဲၣ်ကျဲၤဂီၢ် (၃-က) ဒီးမၤပှၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျီၤ လၢအဘၣ်ယးဒီးနၤတဖၣ်ဝဲၤ ပတံၣ်ထီၣ်အိၤဆူၣ် လီၤကဝီၤ/ဒုသဝီတၢ်ယုထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒုအအိၣ် တချးလၢ တၢ်ယုထီၣ်ခိၣ်မချ့ၣ်ဒု, တဘၣ်စဲၤခဲန့ၢ် (၃၀)န့ၣ်ဘၣ်.